



AALBORG UNIVERSITET

Institut for Økonomi og Ledelse  
Fibigerstræde 2  
9220 Aalborg Øst

## Institutrådsmøde torsdag d. 11. februar 2016

Kl. 10.00-12.00, Fib2-35

### *Medlemmer:*

Birgitte Gregersen (formand), Allan Næs Gjerding (VIP), Jacob Rubæk Holm (VIP)  
Reimer Ivang (VIP), Michael Simonsen (TAP), Frederik Kiel (Oecon 6. semester),

Afbud: Christian Nielsen (VIP), Helle Arenshøj (TAP), Jakob Krabbe Nielsen (Oecon 8. semester)

### *Observatører fra forskningsgrupper uden valgte medlemmer:*

Ina Drejer, Thomas Borup

Afbud: Erik Werlauff, Kristian Nielsen, Lars Ehlers, Michael Fast,

### *Sekretær for udvalget:*

Gro Stengaard Villumsen

## Referat

### 1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

### 2. Godkendelse af referat

Godkendt.

### 3. Præsentation

Der blev foretaget en kort præsentationsrunde blandt de tilstedeværende.

### 4. Velkommen til det nye Institutråd

BG gav en kort orientering om Institutrådets formelle opgaver jf. Universitets vedtægter § 25.

Det blev besluttet, at BG indkalder nye medlemmer (RI, JRH, JKN og FK) til en detaljeret gennemgang af instituttets budget.

Institutrådet ønsker fremover at modtage dagsordner og bilag i kalenderindkaldelser.  
Bilag lægges på intranettet forud for mødet.

### 5. Årshjul 2016

BG lagde op til at forlænge institutrådsmøderne med én time, så der på hvert møde kan sættes tid af til at drøfte et tema på hvert møde. BG skitserede to muligheder for hvordan dette kunne lade sig gøre i praksis. Model 1: kl. 9.00-12.00, med temadrøftelserne fra kl. 11. Model 2: kl. 9.30-12.30 med temadrøftelse fra kl. 11.30 og sandwich imens.



Institutrådet besluttede at forlænge møderne med en time efter model 2. Der udsendes opdaterede mødeindkaldelser.

Herefter drøftede Institutrådet udkast til årshjul. Tidspunktet for de forskellige temaer kan ændre sig afhængigt af hvornår relevante personer uden for institutrådet kan deltage. På baggrund af drøftelserne blev følgende foreslået som fremtidige emner:

- Internationalisering (er vi reelt internationale eller har vi en eksportsektion). Drøftes eksempelvis 26. maj.
- Benchmarking generelt
- Impact
- Derudover blev det foreslået, at man kunne invitere de enkelte forskningsgrupper til at komme og præsentere hvad der rører sig. BG gjorde opmærksom på, at der er planer om at gennemføre "besøgsrunder/præsentationsrunder" for hele instituttet.

Opdateret årshjul med nye emner udsendes sammen med referatet.

## 6. Status på arbejdet med strategi

BG præsenterede status på strategi på AAU-, Fakultets- og Institutniveau.

## 7. Meddelelser

- Globelics har besøg af fem afrikanske ph.d. studerende indtil 30. juni.
- Jura og Statskundskab skal have nye institutledere.

## 8. Temadrøftelse: Studiemiljø (Fra kl. 11.00)

Helle Therkildsen gav en kort opdatering på Skolens arbejde med studiemiljø. Der skelnes i denne forbindelse mellem fysisk og psykisk arbejdsmiljø.

### *Status på det psykiske studiemiljø:*

Generelt vurderer de studerende, at de trives på deres uddannelse. Dog er der blandt de internationale studerende nogle, der har sociale problemer som hovedsageligt knytter sig til boligforhold, hvilket kan være vanskeligt for Skolen at agere på.

Der efterspørges flere sociale aktiviteter. Specielt de internationale studerende efterspørger aktiviteter der ikke nødvendigvis er relateret til fest (øl), eksempelvis sportsaktiviteter og bedre Campusmiljø.

Siden sommeren 2015 har skolen haft en studentermedhjælp ansat til at arbejde med opgaver i relation til studiemiljøet. Han har hidtil hovedsageligt beskæftiget sig med det fysiske studiemiljø, men er nu bedt om at være primus motor på sociale aktiviteter.

### *Status på det fysiske studiemiljø:*

Fib 4: Lokale 3, 5 og 7 er studenterområder, opholdsrum og køkken. På grund af ombygningen i Fib4 har der ikke været igangsat yderligere i Fib4, men når ombygningen er afsluttet påbegyndes arbejdet med indretning af studieområder.



Fib 11: Forsøg med opsætning af studiekuber til individuelt arbejde i lokale 94.

Fib 2: Opholdsrum såvel som køkken er i store lokaler. I det ene af opholdsrummene er der opsat studiekuber som forsøg. Der mangler stadig lamper og el. Kælderen bliver brugt, og der sker en udbygning af faciliteter efter ønske fra de studerende (lydanlæg, lager, projektor, flere sofaer samt opsætning af bar).

De studerende "klager" specielt over lyd og luft i auditoriet i Novi 8.

Efter præsentationen fra Skolen drøftede Institutrådet studiemiljøet.

FK kunne fortælle, at de studerende er glade for sofagruppen i Fib2 og at det anses som positivt, at der sker noget i forhold til studiemiljøet.

RI påpegede, at vi har to forskellige målgrupper, hvor de internationale studerende efterspørger et andet campusmiljø end de danske, da de er vant til campusområder med mere liv.

Derefter drøftede Institutrådet hvilke initiativer der kunne sættes i gang i forhold til særligt de internationale studerende. Følgende blev foreslået:

- Madklubber for internationale studerende (ex. mandag, onsdag, fredag)
- Find nogle EBA studerende som kunne komme med forslag til, hvad de gerne vil have og så håbe på, at de kan blive kulturbærere. Hvis vi skal forbedre studiemiljøet for de internationale studerende så skal aktiviteterne også forankres hos dem.
- De internationale studiemedarbejdere er placeret i Fib2, måske er det en god idé, hvis de sidder der hvor der er flest udenlandske studerende.
- Eventuel ansættelse af yderligere studentermedhjælpere til området. Opgaven (særligt sociale aktiviteter) er for stor for én studentermedhjælp.
- Tag kontakt til Lasse Frimann på Aalborg Kommune der har ansvaret for de internationale studerende i Aalborg Kommune for at undersøge om de har "velkomstkurser" for internationale studerende, ligesom International Staff Office har for internationale ansatte.
- Der skal være fokus på at skabe gode betingelser for et godt fagligt miljø.

Institutrådet spurgte ind til om der er penge på institut- og skoleniveau til at gøre noget ved studiemiljøet, eller om alt vedr. det fysiske studiemiljø skal finansieres via Teknisk Forvaltnings budget.

BG kunne fortælle at det principielt er TF der skal betale for det fysiske studiemiljø, men at instituttet har fået lov af dekanen til at bruge penge til udvikling af studiemiljø i år.

Institutrådet besluttede at BG og FK forstætter dialogen med Skolen om udvikling af studiemiljøet.

## 9. Eventuelt

Intet under eventuelt.